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Protokół Nr XXII/2008
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 24 lipca 2008 roku

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Zmiany w budżecie Gminy Sitno na 2008 r.
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Podjęcie uchwał:

- w sprawie zmiany statutu GOPS w Sitnie,
- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Sitno.

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
10.Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10.Monastryski Ryszard
11.Niedźwiedź Zygmunt
12.Pawlicha Bogdan
13.Szajnoga Marek
14.Tukiendorf Edward
15.Wrotniak Mieczysław
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  XXII  Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Sitno 
Pana Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 
Panią Jolantę Hryciuk, Radcę Prawnego Pana Jarosława Kolasę oraz przybyłych na 
obrady sesji sołtysów. 
Obrady rozpoczęły się o godz. 10°° i trwały do godz. 13°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  informując 
jednocześnie o dodatkowych Uchwałach dotyczących programu usuwania azbestu, 
zmian w planie zagospodarowania przestrzennego oraz sieci szkół.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  do  przedstawionego  porządku  obrad  i  przyjęli 
go jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn, Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 4
Zmiany w budżecie Gminy Sitno na 2008 rok

Projekt zmian przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Jolanta Hryciuk.
Następnie Przewodniczący Komisji  Budżetowej Pan Andrzej Juszczak przedstawił 
wnioski z posiedzenia Komisji wraz z pozytywną opinią dotyczącą proponowanych 
zmian budżetowych.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyskusję i zadawanie pytań. 
W związku z tym, że nikt nie zadawał pytań przystąpiono do realizacji następnego 
punktu porządku obrad.

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy

       Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan Kajetan Protas.
Dotyczyło ono w szczególności:
– funkcjonowania Gminnej Spółki Wodnej,
– budowy i remontów dróg oraz przepustów,
– sytuacji w zakresie projektów RPO i PROW,
– funkcjonowania Gospodarstwa Pomocniczego,
– relacji z zawodów OSP w Skierbieszowie,
– remontów obiektów OSP,
– funkcjonowania oświaty i przygotowań do nowego roku szkolnego,
– funkcjonowania komunikacji autobusowej,
– wydarzeń  z  zakresu  kultury  fizycznej  i  sportu,  w  tym  powiatowych 

i wojewódzkich igrzysk LZS,
– spraw z zakresu rolnictwa, w tym sprawozdania z wystawy rolniczej w Sitnie.

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan  Jerzy  Mazurek  poruszył  sprawę  zmian  w  budżecie  stwierdzając,  że  środki 
inwestycyjne  zaplanowane  na  wnioski  do  RPO i  PROW powinny  wszystkie  być 
przeznaczone na inwestycje.
Ponadto  Pan  Mazurek  poruszył  następujące  sprawy:  oświetlenie  uliczne 
w  Cześnikach  (3  lampy),  poprawę  chodnika,  wykoszenie  wyjazdu  z  drogi 
powiatowej,  wyrównanie  drogi  „Kułaczówka”,  rozgraniczenie  drogi  na  łąki 
za P. Kiryczukiem, stan dokumentacji drogi Karp – kierunek P. Kowal, pomalowanie 
kuchni KGW Cześniki.
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Pan Wójt wyjaśnił, że zmiany budżetu wynikają z braku środków na pewne zadania. 
Brakuje środków na dodatkowe lampy. Cześć gminna chodnika zostanie poprawiona, 
natomiast potrzeba wykoszenia pobocza zostanie zgłoszona do Powiatu. Malowanie 
kuchni KGW będzie możliwe pod koniec sierpnia.
Pan Bogdan Pawlicha zwrócił uwagę, że ta kwota 350.000,-zł z inwestycji rozeszła 
się  na  wydatki  bieżące  ,  natomiast  co  by  gmina  zrobiła  gdyby  te  zaplanowane 
inwestycje przeszły do dofinansowania.
Ponadto  Pan  Pawlicha  zapytał  o  sprawę  rozbiórki  budynku  koło  Szkoły 
w  Cześnikach  oraz  zwrócił  się  z  wnioskiem  o  podcięcie  drzew  przy  drodze 
powiatowej.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  odnośnie  oświetlenia  ulicznego,  że  potrzeba  na  to 
dodatkowych  środków.  Natomiast  odnośnie  środków  inwestycyjnych,  to  taka 
sytuacja wynika z tego, że działania RPO i PROW przesuwają się w czasie. Ponadto 
ceny budowy dróg po przetargach są wyższe niż planowano.
Kwota 350.000,-zł  została przeznaczona przede wszystkim na budowę wodociągu 
i remonty dróg. Ponadto planuje się budowę ponad 1 km chodników.
Budynek przy Szkole w Cześnikach będzie rozebrany, natomiast trzeba przegłosować 
rozbiórkę budynku sklepu w Karpiu gdyż nie da się rady pozyskać tego gruntu.
Pan Jerzy Mazurek zaproponował by właściciele gruntu wykupili ten budynek.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  w  nowym  budżecie  należałoby  zaplanować  środki  na 
świetlicę w Nowej Kol. Horyszów Polski.
Pan Janusz Brzozowski zapytał o sprawę nazewnictwa ulic w Jarosławcu.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że należy poczekać na wyniki ankiet.
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, odnośnie budynku sklepu w Karpiu, że 
należałoby spróbować sprzedać ten budynek, gdyż on nie nadaje się na gruz.    
Pan  Marek  Szajnoga  zapytał  o  jakość  poprawy drogi  w  Jarosławcu  oraz  sprawę 
pomalowania przystanku autobusowego. 
Ponadto Pan Szajnoga zapytał dlaczego w Czołkach chodnik ma szerokość 150 cm 
a w Jarosławcu przy drodze krajowej 120 cm.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że taką szerokość chodnika narzucił Zarząd Dróg Krajowych 
natomiast przystanek autobusowy jest już pomalowany.
Pan  Janusz  Brzozowski  zwrócił  uwagę,  że  wypowiedzi  Wójta  na  temat  radnych 
powiatowych są nieodpowiednie.  Na sesji  nie ma żadnego radnego powiatowego. 
Partnerem Starostwa jest Gmina a nie radny powiatu. Natomiast odnośnie budżetu – 
Rada Gminy nie wprowadziła do niego żadnego punktu. To Wójt zaproponował ten 
budżet  i  jest  wstyd,  że  co  sesję  się  go  zmienia.  Natomiast  odnośnie  szerokości 
chodnika, to nie jest dziwne że Wójt w swojej miejscowości zrobił szerszy chodnik.
Pani  Janina  Zawada  stwierdziła,  że  nie  można  o  wszystko  winić  gminy.  Była 
kilkakrotnie delegacja z Gminy u Starosty ale to niczego nie zmieniło. Wstyd, że 
Radny nie  wie,  że ma pomalowany przystanek.  Każdy powinien dbać o czystość 
w swojej miejscowości a radny powinien dawać przykład.
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Pan  Janusz  Mazurek  dodał,  że  przed  wystawą  rolniczą  mieszkańcy  Czołek 
posprzątali swój chodnik i nie zwracali sie o pomoc do Gminy. Trzeba mobilizować 
sołtysa o większą aktywność.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że jako Radny ma prawo zabrać głos i powiedzieć 
co  chce.  Rada  Gminy  dalej  nic  nie  będzie  wiedziała  o  budżecie  skoro  Komisja 
Rewizyjna udzieliła absolutorium nierozliczając starego budżetu.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Radny ma nawet obowiązek zabierania 
głosu  w  sprawie  swojej  miejscowości.  Natomiast  zmiany  w  budżecie  można 
przedyskutować.
Pan Jerzy Mazurek zauważył, że budżet za ubiegły rok był zrealizowany i dlatego 
Komisja Rewizyjna udzieliła Wójtowi absolutorium. Wójt  proponuje budżet  i  jest 
z tego rozliczany.
Pan Janusz Brzozowski poprosił  by w takim razie przedstawić Radzie rozliczenie 
budżetu za ubiegły rok.
Następnie  Pan  Leszek  Kozak  zwrócił  się  z  prośbą  o  wytyczenie  drogi  Czołki  – 
Kornelówka, drogi koło P. Robaczyńskiego oraz drogi koło P. Siwiły.
Pan  Sekretarz  poinformował,  że  wytyczenie  takiej  jednej  drogi  to  koszt  ok.  1,5 
– 2 tyś. złotych. 
Przewodniczący Rady Gminy dodał,  że  takie wnioski powinny być ujmowane do 
przyszłorocznego budżetu.
Pan Bogdan Pawlicha zapytał czy została poprawiona droga Rozdoły – Horyszów 
Polski.
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że jeden odcinek został wykonany na nowo 
(350 mb).
Pan Jerzy Mazurek poprosił o wyjaśnienie sytuacji prawnej dotyczącej dojazdu do 
pól w m. Karp za torem przez pas LHS.
Pan Wójt wyjaśnił, że sprawdzi się ten dojazd. Ponadto Pan Wójt zwrócił się z prośbą 
o  ujęcie  zmian  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego  w  m.  Czołki  a  także 
wykonanie  oświetlenia  w  tej  miejscowości.  Chodnik  w  tej  miejscowości  jest 
związany  z  wystawą  rolniczą  w  Sitnie  natomiast  jeżeli  chodzi  o  radnych 
powiatowych – to za sprawy gminne odpowiada Wójt i Rada Gminy a za sprawy 
powiatowe – Starosta i Rada Powiatu.
Pan Bogdan Pawlicha zwrócił uwagę, by chodniki były robione o szerokości min. 
150 cm (w tym 50 cm pasa rowerowego).
Pan Sekretarz wyjaśnił, że Gmina wystąpiła o chodnik szer. 220 cm. Natomiast na 
razie nie można zaprojektować odcinka chodnika od Osiedla do Zamościa.
Pan Marek Szajnoga zapytał kto jest odpowiedzialny za pas drogowy.
Pan Wójt wyjaśnił, że za pas drogi krajowej – Zarząd Dróg Krajowych, powiatowej 
– Starosta a gminnej – Wójt.
Pan Szajnoga zapytał dlaczego w takim razie zmusza się mieszkańców do koszenia 
rowów.
Pan Aleksander Karski  poprosił  o  skierowanie pisma do Pana Piłata  żeby wyciął 
drzewa przy chodniku.
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Pan  Sekretarz  podziękował  za  opryskanie  placu  w  Jarosławcu  (Pan  Szajnoga) 
i w Karpiu (Pan Litwin).
Pan Bogdan Pawlicha zwrócił się z wnioskiem o wykoszenie wygonu w Cześnikach.
Pan Ryszard Monastyrski zwrócił się z wnioskiem o zasypanie kolein w Rozdołach 
(koło  Pana  Dybzińskiego),  wyrównanie  żużlówki  Brud  –  Antoszek,  ułożenie 
chodnika przy kaplicy w Stanisławce oraz wysypanie tłuczniem drogi przy sklepie 
w Rozdołach.
Pan Janusz Brzozowski złożył wniosek w sprawie wykonania projektu parkingu przy 
kościele w Jarosławcu.
Pan  Sekretarz  zaproponował  by  zastanowić  się  nad  możliwością  rezygnacji 
z projektu chodnika Osiedle – Zamość a za te środki wykonać projekt parkingu przy 
kościele.  
Na tym zakończono realizację punktu „Sprawy różne”.

Ad. 8
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 14 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała Nr XXII/132/08 Rady Gminy Sitno z dnia 24 lipca 2008 r. w sprawie 
zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sitnie.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

2) Uchwała Nr XXII/133/08 Rady Gminy Sitno z dnia 24 lipca 2008 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Sitno.
W  głosowaniu  jawnym  za  ww.  Uchwałą  opowiedziało  się  13  Radnych, 
przeciw – 1, nikt nie wstrzymał się od głosu.

3) Uchwała Nr XXII/134/08 Rady Gminy Sitno z dnia 24 lipca 2008 r. w sprawie 
uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla 
Gminy Sitno na lata 2008 – 2032”.
Pan Marek Szajnoga poprosił o wyjaśnienie tego Programu.
Pan  Sekretarz  poinformował,  że  jest  to  Program  podobny  do  przyjętych 
programów przez sąsiednie gminy. 50 % kosztów usuwania azbestu pokryje 
gmina  a  50  %  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 
Wodnej.
Następnie ww. Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

4) Uchwała Nr XXII/135/08 Rady Gminy Sitno z dnia 24 lipca 2008 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmian w planie miejscowym zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Sitno.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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5) Uchwała Nr XXII/136/08 Rady Gminy Sitno z dnia 24 lipca 2008 r. w sprawie 
ustalenia  planu  sieci  publicznych  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  oraz 
określenia granic ich obwodów.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

  

Ad. 9
Przyjęcie Protokołu z poprzedniej sesji

Protokół Nr XXI/2008 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym przy 
11 głosach za, 0 przeciw i 3 głosach wstrzymujących.

Ad. 10
Zamknięcie obrad sesji

  Na  zakończenie  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczącego Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
     
Protokołował:
Inspektor ds. samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


